

Title (en)  
Cushion.

Title (de)  
Kissen.

Title (fr)  
Coussin.

Publication  
**EP 0363327 A1 19900411 (DE)**

Application  
**EP 89810757 A 19891004**

Priority  
CH 372288 A 19881006

Abstract (en)

An inflatable elastic envelope (3) for supporting the cervical vertebral column area of a sleeper, which envelope is arranged in a non-slip manner inside the cushion adjoining a first cushion edge (2). After opening first closure means (5), the cushion (1) can be folded up around the first cushion edge (1). One or more support bodies (6) for adjusting the head position of the sleeper can be inserted into the cushion (1) and arranged in a non-slip manner in the folded-up state. In order to increase the gentle-comfortable sensation when sleeping, the cushion (1) is surrounded by an outer cushion (7) with lateral outer cushion edges (12, 13) folded over inwards. The outer cushion (7) is releasably connected by connecting means (11) to the cushion (1). The cushion can be adapted by means of its double variability to all conceivable requirements of the sleeper. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine aufblasbare elastische Hülle (3), zum Abstützen des Halswirbelsäulenbereiches eines Schläfers, ist im Kisseninnern anschliessend an einen ersten Kissenrand (2) unverrückbar angeordnet. Nach dem Oeffnen erster Verschlussmittel (5) ist das Kissen (1) um den ersten Kissenrand (2) aufklappbar. Ein oder mehrere Stützkörper (6) zum Einstellen der Kopflage des Schläfers sind in das Kissen (1) einlegbar und im zusammengeklappten Zustand unverrückbar angeordnet. Zum Erhöhen des flauschig wohlen Schlafgefühls ist das Kissen (1) mit einem Aussenkissen (7) mit nach innen umgeklappten seitlichen Aussenkissenrändern (12, 13) umgebbar. Das Aussenkissen (7) ist mit Verbindungsmitteln (11) mit dem Kissen (1) lösbar verbunden. Das Kissen ist durch seine zweifache Variabilität an alle nur denkbaren Bedürfnisse des Schläfers anpassbar.

IPC 1-7  
**A47G 9/00**

IPC 8 full level  
**A47C 20/00** (2006.01); **A47C 20/02** (2006.01); **A47C 27/08** (2006.01); **A47G 9/00** (2006.01); **A47G 9/10** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**A47G 9/1081** (2013.01); **A47G 2009/003** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 4528705 A 19850716 - GREENAWALT MONTE H [US]
- [A] US 2183418 A 19391212 - WILLIAMS HELEN F

Cited by  
EP1389454A3; DE9113927U1; US5271114A; EP1106121A1; US6779526B2; WO9106236A1

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE ES FR IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0363327 A1 19900411; EP 0363327 B1 19930623**; AT E90852 T1 19930715; DE 58904788 D1 19930729; ES 2045546 T3 19940116

DOCDB simple family (application)  
**EP 89810757 A 19891004**; AT 89810757 T 19891004; DE 58904788 T 19891004; ES 89810757 T 19891004